
 
Zápis z 218. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  

konaného dne 18. 9. 2012 v Karviné 
 
Přítomni:  Sedlář, Vojtal, Žáčková, Harasimová, Urbanec, Janiš, Šperka, Ševčík, 

Fogltonová, Bernatík, Franěk, Rojík, Řihák, Kolibová 
Omluveni:  Vaněk, Siostrzonek, Čermák, Botlík, Fidler 
Neomluveni: Miketová 

 
 
 
PROGRAM: 
 

1. Legislativní záležitosti 
a. VII. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě 
b. I. Změna pravidel studia v programech celoživotního vzdělávání Slezské 

univerzity v Opavě 
c. II. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě, Fakulty veřejných politik 

 
2. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity 
v Opavě 

b. Změna Institucionálního rozvojového plánu Slezské univerzity v Opavě  
na období 2012. 
 

3. Různé 
 

 
 
 
Místopředseda AS SU RNDr. Sedlář přivítal všechny členy senátu a hosty. Seznámil senátory 
s tím, že kolegyně Zagolová ukončila k 5. 6. 2012 studium a předseda Akademického senátu 
FPF PhDr. Vojtal byl požádán o vypsání doplňujících voleb.  Dále sdělil, že kolega Čmiel ukončil 
studium k 29. 8. 2012, ale přihlásil se na doktorandské studium. S vypsáním doplňujících voleb 
na FVP počkáme do zasedání Oborové komise.  Informoval senátory, že kolegyně Miketová se 
zúčastnila zasedání AS SU pouze 1x, 6x byla neomluvena, 4x omluvena. Z tohoto důvodu bude 
dle čl. 3 odst. 5 Volebního a jednacího řádu požádáno prostřednictvím předsedy AS FPF  
o vyjádření senátu FPF k  odejmutí mandátu senátora. Požádal také senátory o změnu 
programu jednání – prvním bodem bude změna Institucionálního plánu Slezské univerzity na rok 
2012. Nikdo ze senátorů neměl připomínky. 
 
 



1. Legislativní záležitosti 
a. VII. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě 

Rektor: Navrženou změnou je členění součástí ve statutu. Jako součást zatím uvedena pouze 
Univerzitní knihovna, která funguje a ukázalo se, že je to záležitost pro SU prospěšná. Problém 
další existence VC Krnov je v řešení. 
 
Diskuze: 
Rojík: Jak je to se Vzdělávacím centrem Krnov. Na Kolegiu rektora byla řečena možnost zrušení 
Krnova. 
Rektor: Mělo by to být součástí programu příštího senátu. Došlo ke zjištění, že samotná činnost 
vzdělávacího centra byla realizována bez většího přihlédnutí na ekonomickou stránku věci, což 
přispívalo ke špatnému hospodářskému výsledku VC Krnov, zapříčiněnému jinak zejména 
vysokými nároky na provoz budov. Proto byla provedena  řada organizačních změn. Došlo ke 
zrušení ztrátových kurzů a k personálním změnám. Vzdělávací centrum zůstane patrně i nadále 
součástí SU, bude však působit v Opavě, případně  bude reorganizováno do podoby jednoho 
z rektorátních oddělení. V době, kdy jsme si vzali tuto velkou budovu, se stalo, co se stát 
nemělo. Nepodařilo se ji využít pro výuku, mezi studenty nebyl pro rostoucí náklady na dopravu 
zájem o ubytování v Krnově. Zůstalo tam tedy pouze vzdělávací centrum, které se soustředilo 
na realizaci různých kurzů a v tomto by měla SU pokračovat. Nevidíme důvod, proč by jejich 
organizace měla být zajišťována z Krnova, kde je to z pohledu řízení náročnější a náklady jsou 
vyšší. Snahy tyto objekty prodat se ukázaly zatím jako nereálné, jelikož cena, kterou bychom 
obdrželi, by byla hluboko pod odhadovanou. Větší část budovy je v současnosti pronajímána, 
aby se univerzitě vrátily vynakládané prostředky na provoz a odpisy.  
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné dotazy ani připomínky. 
Návrh usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VII. Změnu Statutu Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:     Proti:    Zdrželi se: 
14     0    0 
 

b. I. Změna Pravidel studia v programech celoživotního vzdělávání Slezské 
univerzity v Opavě 

Rektor: V pravidlech studia je konstatováno, že je třeba vše předem projednat na zasedání 
porady vedení. Došli jsme k názoru, že předchozí projednání na poradě vedení je možné 
vypustit, protože projednání je čistě formální záležitostí a mělo by stačit, aby zodpovědný 
prorektor a příslušné oddělení dodržovalo zásady, které jsou neměnné, takže pokud se pořádají 
kurzy celoživotního vzdělávání, nesmí být ztrátové, což je rozhodující. 
Diskuze: 
Nikdo ze senátorů neměl žádné dotazy ani připomínky. 
Návrh usnesení:  



Akademický senát Slezské univerzity schvaluje I. Změnu Pravidel studia v programech 
celoživotního vzdělávání Slezské univerzity v Opavě 
 
 
Pro:     Proti:    Zdrželi se: 
14      0    0 

 
c. II. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě, Fakulty veřejných politik 

Sedláček: Předkládáme návrh II. změny Statutu FVP, která se týká doplnění výčtu vnitřních 
předpisů o předpis, který byl schválen na červnovém zasedání Akademického senátu FVP  
a jedná se o článek 16, kde se doplňuje předpis „Studijní a zkušební řád pro studenty 
doktorských studijních programů“. 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné dotazy ani připomínky. 
Návrh usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje II. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě, 
Fakulty veřejných politik 
 
Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

14     0    0 
 

2. Ekonomické záležitosti 
a. Dodatek č. 1  k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 

Rektor: Materiál připravil útvar kvestora a vzhledem k čerpání řádné dovolené pana kvestora 
žádám o představení materiálu Mgr. Kamrádovou.  
Kamrádová: Zmíním se krátce o příspěvku na vzdělávací činnost. Požádali jsme o uvolnění 
25%. Byli jsme zvyklí, že nám platby chodily z MŠMT až v listopadu, byla tedy situace dost 
napjatá. Teď budeme muset být více opatrní, zdá se, že máme prostředků dost, ale zbývá nám 
už jen 10%. Jsou zde zmíněny také dotace z evropského fondu a průběžné plnění, a to osm 
dvanáctin z celkového nároku na tento rok. Veškerý rozpis koresponduje s tabulkou. 
Diskuze: 
Sedlář: Na začátku roku proběhla informace, že školy dostanou o 10% méně než jim bylo 
slíbeno. 
Rektor: Dodnes nevíme, kolik přesně dostaneme. V zásadě platí to, co bylo konstatováno. Pan 
ministr Fiala oznámil, že se podařilo zastavit pokles. Neksem tedy schopen zcela jednoznačně 
říci, jak se situace dále vyvine. V poklesu počtu financovaných studentů se nic nemění  
a opravdu je těžké říci, co udělá současná situace v příjmech státního rozpočtu v souvislosti se 
změnami daňových zákonů, či omezením prodeje alkoholických nápojů, což s sebou přinese 
ztráty v rozpočtu. Zatím se pohybujeme v prostředcích, o kterých jsme předpokládali, že 
dostaneme. Je možné, že budou vyšší, ale nelze vyloučit, že může dojít i ke snížení. 



Diskuze: 
Nikdo neměl žádné dotazy ani připomínky. 
Návrh usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace 
součástem Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:     Proti:    Zdrželi se: 
14     0    0 

  
b. Změna Institucionálního rozvojového plánu Slezské univerzity v Opavě na období 
2012 

Rektor: Změna institucionálního plánu byla zpracována na základě písemně nepotvrzeného 
příslibu MŠMT o finančním navýšení prostředků. Vedení na to muselo zareagovat. Bylo 
požadováno, abychom si připravili, pokud tyto prostředky obdržíme, kam je investujeme. Ocitáte 
se v situaci, kdy byste měli schválit něco, o čem nevíte, zda vůbec bude realizováno.  V první 
polovině října budeme definitivně vědět, zda uvedené prostředky dostaneme či nikoli. Přesto se 
na základě požadavku MŠMT k tomu musíte vyjádřit již nyní.  
Koliba: Z MŠMT jsme obdrželi dopis, že existuje možnost navýšení prostředků na IRP na rok 
2012. Původní suma, která byla přidělena, byla 13 mil. 434 tis.. Výše, kterou bychom měli 
vyčerpat v tomto roce činí 2 mil. 713 tis. korun. Je to suma, o které má smysl uvažovat, aby byla 
vyčerpána. Jsme povinni na základě tohoto dopisu do 25.9. poskytnout MŠMT upravený IRP, 
kde toto navýšení promítneme a zároveň popíšeme ukazatele, které budou naplněny při plnění. 
My ho pošleme na MŠMT, pokud ho schválíte, ale MŠMT nám pošle vyjádření o přidělení 
prostředků až v první polovině října. Na poradě vedení jsme probírali, kde by bylo možné 
ukazatele navýšit. Dospěli jsme k závěru, že racionální je možnost navýšit a investovat tyto 
prostředky do bodu, který se týká posílení informačních a komunikačních technologií. Jedná se 
o bod 1.8. v materiálu, který jste obdrželi. Tak vysoká suma by se těžko rozdělovala do jiných 
činností. Suma bude uplatněna ještě v letošním roce. Některé věci jsou navrženy pro rok 2013, 
a proto bychom je přesunuli do roku 2012, a tím ušetříme nějaké prostředky pro následující rok. 
Jednou z oblastí je zavedení informačního systému pro ubytovací a stravovací služby. 
Podmínkou je, aby systém  spolupracoval se Stagem a Magionem. Objevili jsme takový systém 
a je navrhován i na jiných VŠ. Dodavatel by nám tento systém zapůjčil, abychom ho na zkoušku 
využívali již v letošním roce.  Nikde není požadováno, že takovou změnu musí schválit všechny 
orgány. Navrhovaná změna byla projednána na Kolegiu rektora. Nebyly žádné připomínky. Po 
zaslání na MŠMT bude materiál postoupen Radě programu, která změnu musí schválit a pak 
přijde definitivní rozhodnutí. 

 
Diskuze: 
Šperka: Týká se tento navrhovaný informační systém i objednávání a vydávání stravy 
v menzách? 
Koliba: Ano 
Rektor: Když byl prezentován současný stav pro tyto služby, bylo zahájeno jednání, aby byl 
systém naprosto kompatibilní se stávajícími programy, které se používají. Podle informací 



oddělení CITu byl takový program nalezen.  Věc byla projednána i s jinými VŠ, které systém 
používají.  
Janiš: Str. 3 bod 2 – podpora rozvoje Fakulty veřejných politik – proděkanka Kolaříková již je 
Ph.D. a str. 7 a 8 – realizace přednáškových cyklů pro U3V – zda-li cykly byly navrženy těmi 
pracovišti, a zda by nebylo lepší udělat průzkum přímo u seniorů, o co by měli zájem? 
Rektor: Průzkumy se dělají mezi seniory a reaguje se na  jejich zájem. Ale záleží také na návrhu 
odborných pracovišť. Jde o komplexnější záležitost. Pokud budete chtít, je možné nechat 
útvarem prorektorky Dluhošové na příští senát vypracovat nějaký průzkum. 
Koliba: V tomto bodě nenavrhujeme žádnou změnu. Tento bod je již navržen a schválen. 3. 7. 
2012 proběhla průběžná obhajoba a tento bod je plněn tak, že je reálné, že do konce roku 
budou cykly splněny a budou dány k dispozici seniorům. 
Kolibová: Ústav veřejné správy získal projekt na nástroje podpory aktivního stáří v MSK. 
Takovýto průzkum budeme dělat, budeme ho distribuovat a realizovat a bude v něm obsažena  
i tato problematika. Budeme rádi, když budete spolupracovat. Je možné, že v bodě 1.8. nárůst 
prostředků ovlivní také kvalitu systému? Systém Horde nefungoval celý víkend, dnes ráno také 
ne,je to hodně limitující prvek.  
Rektor: S problémem jsem byl seznámen až dnes, že nepřišly některé emaily, což vidím jako 
problém. Bude tedy nutné sjednotit systémy na všech fakultách a rektorátě. Vzhledem k tomu, 
že se opravdu jedná o zcela novou informaci, není možno podat .podrobné informace. 
Koliba: Jakákoli odpověď by byla v tuto chvíli předčasná a nepřesná. Protože si tímto 
uvolňujeme prostředky, budeme o tomto jednat dále a řešit to. Jistě najdeme systém, který bude 
korektně pracovat. Horde je systém pořízený za méně peněz, díky inovaci Novelu nastávají 
jakési komplikace, ale řeší se.  
Franěk: Systém Horde je zde již 7 let a do budoucna bude nutné najít spolehlivější.  
Rektor: Stálo by za úvahu rozšířit systém, který funguje bez problémů na rektorátě, na celou 
univerzitu, ale vše bude konzultováno se součástmi. 
Vojtal: Souhlasí tedy senát se změnou v IRP? 
Rektor: Navrhuji znění usnesení - Senát souhlasí s navrženými změnami a jejich realizací 
v případě přidělení finančních prostředků. 
 
Návrh usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity souhlasí s navrženými změnami v Institucionálním 
rozvojovém plánu Slezské univerzity v Opavě na období 2012 a jejich realizací v případě 
přidělení finančních prostředků 
 
Pro:     Proti:    Zdrželi se: 
14     0    0 
 
 
 
 
 
 



3. Různé 
 
a) 
Sedlář: Jak senát plánuje volbu děkana? 
 
Bernatík: Senát se sešel o prázdninách na mimořádném zasedání z důvodu změn, ke kterým 
došlo. Stanovili jsme si předběžný harmonogram jednání. Na základě výsledků závěrečných 
zkoušek je studentská komora ochuzena o jednoho člena a volba děkana vyžaduje plné 
obsazení senátu. V příštím týdnu budou vyhlášeny doplňkové volby do AS OPF a po doplnění 
senátorů do plného počtu proběhne vyhlášení voleb na kandidáta na děkana. O struktuře tohoto 
harmonogramu jsem jednal osobně s panem rektorem a pak na poradě fakulty.  
 
b) 
Kolibová: Zajímá mne systém Horde. Můžeme ho nějak časově omezit, protože začíná 
akademický rok? Je možné stanovit nějaký časový horizont? 
 
Rektor: Dnes konkrétní termín nepadne. Mohu slíbit, že ještě dnes uložím oddělení CITu, aby 
prověřili finanční náročnost na systém, který funguje bez potíží na rektorátě a případně návrh  
na zavedení jiného. Pak se musí věc projednat s vedoucími součástí, zda by změnu akceptovali.  
 
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 16. 10. 2012 ve 13.00 hodin v Opavě. 
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 18. 9. 2012 
Za správnost: RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 

 
 
 

 
U S N E S E N Í 

z 218. zasedání AS SU konaného dne 18. 9. 2012  
 

 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VII. Změny Statutu Slezské univerzity  
v Opavě 

 
2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje I. Změny Pravidel studia v programech 

celoživotního vzdělávání Slezské univerzity v Opavě 
 

3. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje II. Změny Statutu Slezské univerzity 
v Opavě, Fakulty veřejných politik 

 
4. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a 

dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 
 

5. Akademický senát Slezské univerzity souhlasí s navrženými změnami v Institucionálním 
rozvojovém plánu Slezské univerzity v Opavě na období 2012 a jejich realizací v případě 
přidělení finančních prostředků 

 
 
 
 
 

RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 
místopředseda AS SU 
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